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Abstract (en)
The diameter is determined of a yarn (F) which, owing to the formation of a yarn balloon, moves transversely to its longitudinal direction and which
in the course of its transverse movement passes through a beam of light (S) passing between a light source (5) and a light detector (6). In the
course of this passage through the light beam, the light detector (6) is shadowed to a degree which corresponds to the particular yarn thickness. The
magnitude and/or duration of this shadowing is evaluated as a signal which measures the yarn diameter and is judged according to known criteria in
respect of yarn fineness, yarn uniformity and other criteria derived therefrom. <IMAGE>

Abstract (de)
Die Ueberwachung erfolgt durch Bestimmung des Durchmessers eines sich aufgrund der Bildung eines Fadenballons quer zu seiner Längsrichtung
bewegenden Fadens (F), welcher bei seiner Querbewegung ein zwischen einer Lichtquelle (5) und einem Lichtempfänger (6) verlaufendes
Strahlenbündel (S) durchquert. Dabei findet eine der jeweiligen Fadendicke entsprechende Abschattung des Lichtempfängers (6) statt. Die Grösse
und/oder Dauer dieser Abschattung wird als Messignal für den Fadendurchmesser ausgewertet und nach bekannten Kriterien für Fadenfeinheit,
Fadengleichmässigkeit und weiteren, davon abgeleiteten Kriterien beurteilt.
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